
1 

 

ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA  DE L’AJUNTAMENT PLE 

DE DIA 4 DE DESEMBRE DE 2014 

 

Núm. Sessió 15/2014 

 

 

DATA........: 4 de desembre de 2014 

 

CARÀCTER....: extraordinària  

 

LLOC........: Sala de Sessions de la Casa de la Vila 

 

ASSISTENTS..:  

 

President:  Antoni Reus Darder   

 

Tinents de Batle:  

  Beatriz Gamundí Molina 

 Antonia Perelló Llull   

 Joan Monjo Estelrich, s’incorpora a les 20:10 

  Martí Joan Fornés Cerdó  

Eugenio Garrido Vivas 

   

Regidors:    

  Angela Perelló Matas  

 Guillermo Perelló Gil  

Martí Àngel Torres Valls  

  Rocio Romero Galera  

  Maria del Carmen Rosselló Roig  

   Juan Quetglas Gaya   

  Ana Maria Rodríguez Arbona, s’incorpora a les 20:15 

  Juana Ana Llull Molinas 

  Jaime Malbertí Mandilego 

  Luisa Mª Morales Pérez 

Andrés Aulet Riera 

 

Actua com a secretari: Antoni Alorda Vilarrubias, secretari de la corporació. 

 

A la Vila de Santa Margalida, el dia 4 de desembre de dos mil catorze, quan són les 20:05 hores, es 

reuneixen a la Sala de Sessions de la Casa Consistorial els regidors a dalt anotats, a fi de dur a terme 

una sessió extraordinària del Ple de l’Ajuntament, sota la presidència del batle, Sr. Antoni Reus Darder 

i assistits per la interventora, Sra. Margalida Quetglas Ferragut, i pel  secretari de la corporació, el Sr. 

Antoni Alorda Vilarrubias, que dóna fe de l’acte. 

Una vegada comprovat que hi ha el quòrum suficient per a la constitució vàlida del Ple, el Sr. Batle 

declara oberta la sessió i es passen a debatre els punts de l’ordre del dia següents: 

 

ORDRE DEL DIA 

 

1.-  EXAMEN I APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE 

L’AJUNTAMENT PLE DE DIA 24 DE NOVEMBRE DE 2014. 
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D’acord amb l’article 91 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats 

locals, el Sr. Batle demana si qualque membre dels assistents ha de formular cap observació a 

l’esborrany de l’acta de la sessió ordinària de l’Ajuntament Ple de dia 24 de novembre de 2014 i que 

s’ha repartit oportunament amb la convocatòria. 

 

No formulant-s’hi cap observació, s’aprova per assentiment i, en conseqüència, l’esborrany esdevé 

l’acta de la sessió. 

 

2.- EXAMEN I APROVACIÓ PROPOSTA D’ACORD D’APROVACIÓ DEL PRESSUPOST 

MUNICIPAL 2015 I TAXA DE REFERÈNCIA DE CREIXEMENT DE DESPESA.  

El Sr. Batle exposa la seva memòria dels Pressupostos i el conjunt del dictamen de la Comissió 

Informativa  de dia 1 de desermbre de  2014,  que va informar favorablement la proposta de Batlia de 

dia 27 de novembre de 2014, la qual diu: 

 

“Atès el projecte de Pressupost Municipal General per a l’exercici 2015. 

 

Atès els informes emesos per la interventora i que figuren en l’expedient. 

 

Atès que el pressupost conté la documentació i els annexos previstos en els articles 165 i 166 

del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora 

de les Hisendes Locals. 

 

Atès que la tramitació i aprovació del pressupost s’ha de fer de conformitat amb els articles 

162 a 171 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 

reguladora de les hisendes locals; els articles 2 a 23 del RD 500/90, els articles 3, 19 i 22 de la Llei 

18/2001, de 12 de desembre, general d’estabilitat pressupostària i l’article 16.2 del Reial Decret 

1643/2007, pel que s’aprova el Reglament de desenvolupament de la Llei 18/2001, de 12 de desembre, 

general d’estabilitat pressupostària i la llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’Estabilitat Pressupostaria 

i Sostenibilitat Financera.  

 

Per tot l’exposat, ES PROPOSA, a l’ajuntament ple, previ dictamen de la comissió 

informativa general d’assumptes competència del Ple, l’adopció dels següents acords: 

 

PRIMER.- Aprovar inicialment el Projecte de Pressupost Municipal General per a l’exercici 

de 2015, que puja l’import de 14.422.528’23 euros, tant en despeses com d’ingressos, segons el 

següent detall: 

 

 
PRESSUPOST 
D'INGRESSOS 2015   
CAPÍTOL  PRESSUPOST 

I.Impostos directes 6.974.472,76 € 
II.Impostos indirectes 120.000,00 € 

III.Taxes, preus públics i 
altres ingressos 4.018.840,00 € 

IV.Transferències corrents 
2.453.121,67 € 

V.Ingressos patrimonials 856.093,80 € 
VI.Alienació d’inversions 

reals 
                  0,00 € 
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VII.Transferència de 
capital 0,00 € 

VIII. Actius Financers 0,00 € 
IX.Passius financers 0,00 € 

 

TOTAL 14.422.528,23 € 

 

 

 
PRESSUPOST DE 
DESPESES 2015   
CAPÍTOL PRESSUPOST 
I.Despeses del Personal 4.801.370,00 € 
II. Despeses corrents en 

béns i serveis 5.783.090,53 € 

III. Despeses financeres       3.500,00 € 

IV. Transferències 
corrents   328.296,00 € 

V. Fons de Contingencia    78.000,00 € 

VI. Inversions reals 1.863.471,70 € 
VII. Transferències de 

capital     12.000,00 € 

IX. Passius financers 1.552.800,00 € 

 

TOTAL 14.422.528,23 € 

 

 
SEGON.- Aprovar la taxa de referència del creixement de la despesa a efectes del previst en la Llei 

Orgànica 2/2012, de 27 de abril, de Estabilitat Pressupostaria y Sostenibilitat Financera., en un 1,3%, 

que suposa un límit màxim de despesa de l’Ajuntament de Santa Margalida. 

 

Despesa Computable de l’exercici:  11.209.242’00 € 

 

Límit de la Regla de Despesa 2015:  11.958.962’15 € 

 

Total Despesa Computable Pressupost 2015:  11.953.924’25 € 

 

TERCER.-Aprovar la plantilla de personal annexa. 

 

QUART.- Aprovar les bases d’execució del pressupost general per l’exercici 2015. 

 

CINQUÈ- Exposar-lo al públic mitjançant la inserció de l’anunci al Butlletí Oficial de les 

Illes Balears i en el tauler d’anuncis de la corporació, durant el termini de quinze dies hàbils durant el 

qual els interessats podran presentar-hi reclamacions, en compliment al que disposa l’article 169.1 del 

Real Decret Legislatiu 2/2004 pel que s’aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes 

Locals i 20.1 del Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril. 

 

SISÈ.- Aquest acord es considerarà definitiu si no es produeixen reclamacions en contra 

durant el termini d’exposició pública, i entrarà en vigor en l’exercici al qual es refereix, quan s’hagi 

complert el que disposen l’article 112.3 de la Llei 7/85, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim 
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local, i l’article 169 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text refós de 

la Llei reguladora de les hisendes locals. 

 

No obstant, l’ajuntament Ple acordarà.” 

 

El Sr. Batle anuncia una esmena en el capítol VI que ha estat repartida entre els regidors. 

El Sr. Torres (PP) diu que estalviarà una intervenció llarga perquè, tanmateix, els pressupostos que 

s’aproven acaben sense tenir res a veure amb els que efectivament s’executen, i, per això, prefereix 

esser breu i concret: la legislatura s’haurà caracteritzat per l’obsessió per pujar impostos a canvi de 

nul·les contraprestacions al ciutadà, zero, carrers a les fosques i el poble més brut de Mallorca. 

El Sr. Torres recorda haver afirmat que, en un moment en què tantes dificultats passen tants 

d’ajuntaments, no és el cas de Santa Margalida, tal i com mostren els números, números que 

descansen sobre les esquenes dels ciutadans. En resum: més càrregues fiscals a canvi de pitjors 

serveis. 

El Sr. Monjo (Convergència) contesta que han fet un esforç perquè els carrers no només no estassen a 

les fosques sinó que hi hagués claror i estalvi alhora, i afirma que les mesuracions amb fluxòmetre així 

ho demostren, hi ha més il·luminació que abans, això sí, a peu de carrer, no cap als avions; i que això 

s’ha aconseguit amb un important estalvi, de l’ordre del 75%, mentre que, quan entraren, el que havien 

trobat era una facturació de l’ordre de 650.000.- €/any en enllumenat públic. 

El Sr. Monjo retreu a l’anterior equip de govern, PP-CPU, que no duguessin a terme ni una sola 

inversió, tret de les finançades per altres administracions. 

Sobre l’acusació de serveis deficients, ironitza que deuen ser els contractats en temps de PP-CPU, 

perquè, segons afirma, les gestions de l’actual govern només han suposat millores en les prestacions 

contractades i estalvi en els preus; diu que encara no n’està satisfet però que han millorat molt i ho 

contrasta amb 1,5 milions tudats en una piscina de la que no se’n pot gaudir. 

Sobre l’increment fiscal, diu que l’han hagut d’aplicar per exigències de Rajoy (de qui recorda que és 

el cap del PP) i afirma que així va quedar palès en el debat del darrer Ple. 

Sobre la neteja de Can Picafort diu que sense la col·laboració de tothom és impossible tenir-ho net. 

El Sr. Batle contesta que no ha sentit cap solució per part del PP. Que el 2011 hi havia un pressupostos 

deficitaris en més de mig milió d’euros que continuava un seguit d’anys en els que se gastava més del 

que s’ingressava, i recorda que se pagaren factures de 2010 gràcies a la important disminució de sous 

polítics. Insisteix que la puja de l’IBI respon a l’exigència d’un Decret llei del govern de l’Estat i que 

el seu govern no en tenia cap intenció, només han pogut establir una bonificació per pagament 

fraccionat, i així ho fan fet. Reconeix l’augment de la taxa de fems de 90 € a 102, però matisa que, 

amb les bonificacions previstes per bones pràctiques, el preu efectiu pot ser inferior al de l’anterior 

legislatura.   

Respecte dels serveis, subscriu les paraules del Sr. Monjo i afirma que l’Estat pressiona per eliminar 

serveis, com el de teleassistència, que ha hagut d’assumir íntegrament l’ajuntament, tot i que l’Estat 

també retalla les competències municipals. Afirma que l’ajuntament, en plena recessió, ha mantingut 

serveis i ha ampliat les prestacions socials i posa com exemple les beques. També valora positivament 

l’esforç en el manteniment i inversió en equipaments, com els esportius, o la compra d’immobles per a 

l’escola o el centre de salut. Una actuació que considera que contrasta amb la nul·la inversió de 

l’anterior legislatura. En definitiva, creu que els resultats avalen una bona gestió. 

El Sr. Torres contesta que la mostra de la manca de participació ciutadana la trobam en la pròpia Sala 

(i mostra els seients buits), diu que “al tanto” amb els càrrecs de confiança i convida l’equip de govern 

de repassar les seves intervencions quan eren a l’oposició. 

El Sr. Batle i el Sr. Monjo responen que van complint respecte de les posicions que mantenien a 

l’oposició i hi ha un debat sobre alguns exemples. 

Exhaurit el debat, el Sr. Batle sotmet a votació en primer terme l’esmena del capítol VI, la qual és 

aprovada per 9 vots a favor (6 SpC i 3 Convergència) i 8 abstencions (5 PP i 3 CPU). 



5 

 

Seguidament, es sotmet a votació el dictamen esmenat i s’aprova per 9 vots a favor (6 SpC i 3 

Convergència) i 8 abstencions (5 PP i 3 CPU). 

 

3.- EXAMEN I APROVACIÓ PROPOSTA RELATIVA A L’APROVACIÓ DE NOVA 

DOCUMENTACIÓ COMPLEMENTÀRIA PER L’ESMENA DE DEFICIÈNCIES 

DETECTADES PEL CONSELL DE MALLORCA RELATIVES A LA MODIFICACIÓ 

PUNTUAL DE LES NNSS CONSISTENT EN EL CANVI DE QUALIFICACIÓ 

URBANÍSTICA D’UN ESPAI LLIURE PÚBLIC I UN EQUIPAMENT DOCENT A CAN 

PICAFORT. 

El Sr. Batle exposa el dictamen de la Comissió Informativa  de dia 1 de desermbre de  2014,  que va 

informar favorablement la proposta de Batlia de dia 25 de novembre de 2014, la qual diu: 

 

“Vist que en data 29 de setembre de 2014  l’Ajuntament en Ple va adoptar el següent acord relatiu a la 

modificació puntual de referència:   

 

“Primer.- Aprovar provisionalment la documentació tècnica redactada per José Maria Mayol Comas 

i Antonio Ramis Ramos per tal d’esmenar les deficiències detectades a l’informe dels Serveis Tècnics i 

Jurídics del departament d’urbanisme de data 25 de juny de 2014. 

 

Segon.- Elevar i remetre la documentació de l’expedient de la revisió de les Normes Subsidiàries 

Municipals, a la Comissió Insular d’Ordenació del territori, Urbanisme i Patrimoni Històric del 

Consell Insular de Mallorca, juntament amb la documentació administrativa requerida, per tal que 

tingui per esmenades les deficiències detectades i aprovi definitivament la modificació puntual.” 

 

Atès que de conformitat amb l’ofici del Departament d’Urbanisme i Ordenació del Territori de data 14 

d’octubre de 2014, que tramet l’informe dels serveis tècnics i jurídics de data 14 d’octubre, no és suficient 

la documentació aprovada i s’ha d’aportar nova documentació tècnica consistent en: 

 

- Memòria dels canvis introduïts respecte a la primera aprovació inicial. 

- Plànols amb l’escala 1/1000. 

- Adaptar les superfícies de la memòria a la de la documentació gràfica. 

 

Vist que a tal efecte l’equip redactor ha entregat nova documentació gràfica i escrita de novembre 2014. 

Consta a l’expedient informe de l’equip redactor de 19 de novembre de 2014 en el sentit de que les 

modificacions que s’han introduït són menors respecte a la documentació exposada al públic i no 

necessiten una altra exposició pública. 

 

Vist que de conformitat amb l’informe del TAG del Servei d’urbanisme i el secretari de la corporació de 

data 15 de novembre de 2014, dita  documentació que formarà part del contingut de la modificació 

puntual i, en conseqüència,  s’ha d’aprovar pel ple de la corporació, proposa l'Ajuntament Ple, 

l'adopció del següent ACORD: 

 

Primer.- Aprovar provisionalment la nova documentació tècnica (gràfica i escrita) redactada per 

José Maria Mayol Comas i Antonio Ramis Ramos per tal d’esmenar les deficiències detectades a 

l’informe dels Serveis Tècnics i Jurídics del departament d’urbanisme de data 14 d’octubre de 2014 en 

relació a la documentació aprovada per acord de Ple de data 29 de setembre de 2014. 

 

Segon.- Elevar i remetre la documentació de l’expedient de la revisió de les Normes Subsidiàries 

Municipals, a la Comissió Insular d’Ordenació del territori, Urbanisme i Patrimoni Històric del Consell 
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Insular de Mallorca, juntament amb la documentació administrativa requerida, per tal que tingui per 

esmenades les deficiències detectades i aprovi definitivament la modificació puntual. 

 

No obstant això, l'Ajuntament Ple, acordarà.” 

 

Sotmès el dictamen a votació, s’aprova per unanimitat que representa la majoria absoluta de la 

Corporació. 

 
 

I no havent-hi més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió, quan són les 20:35 hores del dia abans 

assenyalat, de la qual cosa com a secretari don fe 

 

Amb el vist i plau, 

El batle          El Secretari  

 

 

 

 

 

Antoni Reus Darder,       Antoni Alorda Vilarrubias, 

Qui ordena el compliment dels acords adoptats. 

 

 

 


